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Vážené a milé kolegyně, vážení a milí kolegové, 
rok 2024 se pomalu chýlí ke konci a my se opět sejdeme na výročním Kongrese o ateroskleróze, 
který pro vás chystá Česká společnost pro aterosklerózu. Letos máme kongres opravdu hodně 
adventní, posun z běžného počátku prosince na jeho polovinu si „vynutila“ konference Internatio-
nal Atherosclerosis Society konaná po třech letech právě v „našem“ běžném termínu.

I přes takovou nepravidelnost doufám spolu se všemi organizátory, že si už 28. setkání s tématy 
relevantními pro aterosklerotická cévní onemocnění užijeme a předvánoční Brno nám bude pří-
jemnou destinací. K dobré atmosféře a tradicím patří také další číslo Atheroreview a ani letos 
tomu nebude jinak. 

Kromě návratu k tématu statinové intolerance v aktualizovaném přehledu se poslední číslo roč-
níku 2024 může pyšnit pracemi zaměřenými na lipoprotein(a) a jeho vztah k diabetu a zajímavým 

přehledem o vztahu konzumace vajec a hladiny aterogenních lipidů. Má konzumace vajec u uživatelů statinů jiný dopad na 
metabolizmus plazmatických lipoproteinů než u osob, které hypolipidemickou farmakoterapii neužívají? Tyto a další otázky 
diskutují autoři na stránkách našeho časopisu. Tématika zánětu v kontextu aterosklerózy si udržuje pozornost a jsem rád, 
že máme čtivě zpracovaný přehled o vybraných aspektech tohoto rozsáhlého patofyziologického propojení. A nechybí ani 
tradiční rubriky s přehledy novinek klinického výzkumu a recentně publikovaných prací a samozřejmě kongresové zpravo-
dajství nejen z akcí pořádaných ČSAT.

Konec roku je nejen časem kongresového setkání, ale také časem k ohlédnutí. Jsme rádi, že při pohledu zpět vidíme řadu 
úspěšných vzdělávacích akcí, na kterých se ČSAT podílela nebo které přímo organizovala. Informace se od nás k vám do-
stávaly nejen při osobních setkáních, ale také prostřednictvím časopisu, a protože jdeme s dobou i videoportálem kongre-
sového zpravodajství AtheroTV.cz. 

Jsem osobně velmi rád, že jsme byli vidět i na mezinárodních akcích, na kterých naše společnost mohla podpořit několik 
kolegů cestovními granty. Budeme se těšit, že v roce 2025 toho všeho bude ještě více. 

Dovolte mi na závěr poděkovat vám všem za podporu a členům výboru ČSAT za spoustu vykonané práce na všech úrov-
ních aktivit společnosti. 

Přeji vám krásné Vánoce a v novém roce pevné zdraví a nervy a pružné cévy bez aterosklerózy!

Váš

Michal Vrablík 
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